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Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Jacka 
Sasina (PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porządek 
obrad: 

– zaopiniowanie wniosków Ministra Rozwoju i Finansów w sprawie zmiany 
przeznaczenia rezerw celowych (poz. 8, 44 i 73) w ustawie budżetowej 
na rok 2017;
– zaopiniowanie wniosku komendanta głównego Państwowej Straży Pożar-
nej w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu Wsparcia Państwowej 
Straży Pożarnej na2017 r.

W posiedzeniu  udział  wzięli: Piotr Nowaki podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów wraz 
ze współpracownikami, Katarzyna Głowala podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia oraz 
Krzysztof Hejduk zastępca komendanta głównego Państwowej Straży Pożarnej.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Jakub Krowiranda i Anna Woźniak  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Jacek Sasin (PiS):
Otwieram  posiedzenie Komisji  Finansów Publicznych.  Stwierdzam  przyjęcie  protokołu 
z posiedzeń Komisji od 165. do 174. z lutego 2017 r. wobec niezgłoszenia do nich zastrzeżeń.
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje 2 punkty. Po pierwsze, zaopiniowanie 

wniosków ministra rozwoju i finansów w sprawie zmiany przeznaczenia rezerw celo-
wych (poz. 8, 44 i 73) w ustawie budżetowej na rok 2017. W punkcie drugim zaopinio-
wanie wniosku komendanta głównego Państwowej Straży Pożarnej w sprawie zmian 
w planie finansowym Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej na 2017 r. Czy 
są uwagi do porządku dziennego? Nie widzę, stwierdzam przyjęcie porządku dziennego.
Szanowni państwo, witam na posiedzeniu Komisji  pana ministra Piotra Nowaka 

podsekretarza stanu w Ministerstwie Finansów, witam panią minister Katarzynę Gło-
walę podsekretarza stanu w Ministerstwie Zdrowia i pana Krzysztofa Hejduka zastępcę 
komendanta głównego Państwowej Straży Pożarnej.
Szanowni państwo, przechodzimy do realizacji pierwszego punktu porządku dzien-

nego. Informuję, że zgodnie z art. 154 ust. 1 ustawy o finansach publicznych, podziału 
rezerw celowych, poza wyjątkami przewidzianymi w ustawie, należy dokonywać nie póź-
niej niż do 15 października. Zmiana przeznaczenia rezerw może być dokonana po uzy-
skaniu pozytywnej opinii Komisji Finansów Publicznych. Między innymi te ustawowe 
terminy i wymogi oraz nadesłane wnioski powodują konieczność odbycia dzisiejszego 
posiedzenia. Proszę o przedstawienie 2 wniosków ministra rozwoju i finansów. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Piotr Nowak:
Dzień dobry, panie przewodniczący, szanowni państwo. Zgodnie z art. 154 ust. 9 ustawy 
o finansach publicznych, zwracam się do Wysokiej Komisji o wyrażenie pozytywnej opi-
nii w sprawie zmiany przeznaczenia części rezerwy celowej ujętej w ustawie budżeto-
wej na 2017 r., w części budżetowej 83 – Rezerwy celowe, w pozycji numer 8 w kwocie  
10 702 tys. zł, z przeznaczeniem na finansowanie zadań z zakresu administracji rządo-
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wej, dotyczących wspierania rozwoju polskiej gospodarki, między innymi poprzez pro-
mocję polskich branż i dostarczenie informacji ekonomiczno-handlowych. 
Środki  zostaną  przekazane  do części  budżetowej  20  –  Gospodarka.  Zwiększenie 

budżetu w części 20 – Gospodarka pozwoli na budowę nowego systemu promocji polskiej 
gospodarki, który stanowi jeden ze strategicznych projektów strategii na rzecz odpowie-
dzialnego rozwoju. Działania ukierunkowane na wzrost umiędzynarodowienia polskich 
przedsiębiorców będą realizowane kompleksowo przez Polską Agencję Inwestycji i Han-
dlu SA, co w znaczący sposób zwiększy skuteczność pomocy państwa dla firm. 
Wnioskowana kwota w wysokości 10 702 tys. zł jest niezbędna do prowadzenia dal-

szych działań promocyjnych. Środki zaplanowane w budżecie w części 20 – Gospodarka 
na 2017 r. są niewystarczające. Środki te zostaną przeznaczone na dokapitalizowanie 
Polskiej Agencji Inwestycji i Handlu, co pozwoli na realizację przez spółkę wyżej wymie-
nionych zadań. 
Zmiana przeznaczenia tej rezerwy jest możliwa z uwagi na wolniejsze tempo wdra-

żania regionalnych programów operacyjnych. Mając na uwadze powyższe, zwracam się 
do Wysokiej Komisji o wyrażenie pozytywnej opinii w tej sprawie.
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, drugi wniosek dotyczy zmian przeznacze-

nia dwóch rezerw celowych ujętych w stawie budżetowej na 2017 r. Pozycja numer 44, 
to jest dofinansowanie realizacji niektórych zadań kontynuowanych, w tym świadczeń 
wysokospecjalistycznych oraz pozycja 73, to rezerwa na zmiany systemowe i niektóre 
zmiany organizacyjne, w tym nowe zadania oraz zadania związane z poprawą finansów 
publicznych, w tym odbudowę dochodów budżetu państwa.
Niniejsza zmiana przeznaczenia pozwoli na sfinansowanie w 2017 r. zwiększonego 

poziomu limitu przyjęć na uczelniach prowadzących kształcenie na kierunku lekarskim 
co najmniej na poziomie z 2016 r., w którym wydatki na przyjęcie nowych studentów 
zostały zwiększone o 20 000 tys. zł. Tym samym przyczyni się do zwiększenia na rynku 
pracy liczby lekarzy, w szczególności lekarzy specjalistów, co z kolei spowoduje poprawę 
zdrowotności wszystkich obywateli.
Zwracam się do Wysokiej Komisji o pozytywne rozpatrzenie przedmiotowego wnio-

sku. Bardzo dziękuję.

Przewodniczący poseł Jacek Sasin (PiS):
Dziękuję bardzo, otwieram dyskusję. Czy w sprawie tych dwóch wniosków ktoś z pań-
stwa chciał zabrać głos? Bardzo proszę, pani przewodnicząca Masłowska.

Poseł Gabriela Masłowska (PiS):
Odnośnie do wniosku drugiego. Pani minister, chodzi – jak rozumiem – o zwiększenie 
środków na kształcenie specjalizacyjne lekarzy?

Przewodniczący poseł Jacek Sasin (PiS):
Bardzo proszę, pani minister Głowala.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Katarzyna Głowala:
Szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo, szanowna pani poseł. Chodzi tutaj 
o zwiększenie środków na dydaktykę, związaną ze zwiększeniem limitu przyjęć na stu-
dia medyczne.

Przewodniczący poseł Jacek Sasin (PiS):
Bardzo dziękuję. Nie widzę więcej zgłoszeń. Proponuję w związku z tym Wysokiej Komi-
sji przyjęcie 2 opinii do tych wniosków. 
Pierwsza z tych opinii, o następującej treści: 
„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu z dnia 28 czerwca 2017 r. rozpatrzyła 

wniosek ministra rozwoju i finansów z dnia 26 czerwca 2017 r., dotyczący zmiany prze-
znaczenia kwoty, w wysokości 10 702 tys. zł z rezerw celowych, poz. 8 – „Współfinan-
sowanie projektów realizowanych z udziałem środków europejskich, finansowanie pro-
jektów z udziałem środków, otrzymywanych od państw członkowskich Europejskiego 
Porozumienia o Wolnym Handlu – EFTA, projektów z udziałem innych środków, pocho-
dzących z budżetu Unii Europejskiej, nieujętych w budżecie środków europejskich, pro-
jektów pomocy technicznej, wspólnej polityki rolnej, finansowanie potrzeb wynikających 
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z różnic kursowych oraz rozliczeń programów i projektów finansowanych z udziałem 
środków UE, w zaplanowanej ustawie budżetowej na 2017 r.”.
Komisja Finansów Publicznych, zgodnie z art. 154 ust. 9 ustawy o finansach publicz-

nych pozytywnie opiniuje propozycję przeznaczenia wyżej wymienionej kwoty na zwięk-
szenie planu wydatków budżetu państwa w części 20 – Gospodarka na finansowanie 
zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących wspierania rozwoju polskiej gospo-
darki, między innymi poprzez promocję polskich branż i dostarczanie informacji ekono-
miczno-handlowych.
Czy w sprawie tej opinii są jakieś uwagi, albo sprzeciw kogoś z państwa posłów? Nie 

widzę, w związku z czym stwierdzam, że opinia została przyjęta. 
Opinia druga: 
„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2017 r., rozpa-

trzyła wniosek ministra rozwoju i finansów z dnia 23 czerwca 2017 r. dotyczący zmiany 
rezerw celowych zaplanowanych w ustawie budżetowej na 2017 r.:
– z pozycji 44 – „Dofinansowanie realizacji niektórych zadań kontynuowanych, w tym 

świadczeń wysokospecjalistycznych” kwoty 14 800 tys. zł, 
– z pozycji 73 – „Rezerwa na zmiany systemowe i niektóre zmiany organizacyjne, 

w tym nowe zadania oraz na zadania związane z poprawą finansów publicznych, w tym 
odbudowę dochodów budżetu państwa”, kwotę 5200 tys. zł. 
Komisja Finansów Publicznych, zgodnie z art. 154 ust 9 ustawy o finansach publicz-

nych,  pozytywnie  opiniuje  propozycje  przeznaczenia  łącznej  kwoty  20 000  tys. zł 
na finansowanie w 2017 r. zwiększenia limitu przyjęć na kierunkach lekarskich, na kie-
runkach medycznych”.
Czy  jest sprzeciw do tej opinii? Również nie widzę, stwierdzam, że opinia została 

przyjęta. Bardzo dziękuję.
Przechodzimy do rozpatrzenia punktu drugiego porządku dziennego. Bardzo proszę 

o przedstawienie wniosku komendanta głównego Państwowej Straży Pożarnej. Bardzo 
proszę, panie komendancie.

Zastępca komendanta głównego Państwowej Straży Pożarnej Krzysztof Hajduk:
Dziękuję, panie przewodniczący. Szanowni parlamentarzyści, szanowni państwo. Proszę 
o wydanie pozytywnej w opinii w sprawie zmiany planu finansowego Funduszu Wsparcia 
Państwowej Straży Pożarnej, w zakresie zwiększenia przychodów, per saldo, o 40 tys. zł 
do kwoty 73 930 tys. zł oraz zwiększenia kosztów o kwotę, per saldo, 40 tys. zł do kwoty 
76 879  tys. zł,  z czego  nastąpi  zwiększenie wydatków  bieżących  o kwotę,  per  saldo,  
675 tys. zł, do kwoty 14 657 tys. zł i zmniejszenie wydatków na realizację zadań inwesty-
cyjnych i modernizacyjnych o kwotę, per saldo, 635 tys. zł do kwoty 62 222 tys. zł. Nad-
mieniam, że minister rozwoju i finansów wyraził zgodę na dokonanie przedmiotowych 
zmian w piśmie z dnia 26 czerwca 2017 r.
Wnioskowane przez dysponentów Funduszu Wsparcia PSP zmiany przeznaczone 

zostaną na wydatki inwestycyjne i modernizacyjne, w tym na dofinansowanie zakupu 
samochodów pożarniczych i sprzętu specjalistycznego oraz rozbudowę, modernizację 
i budowę obiektów PSP. Wydatki bieżące jednostek PSP dotyczą zakupu odzieży spe-
cjalnej  i środków ochrony indywidualnej, wyposażenia dla jednostek organizacyjnych 
PSP, przeglądów, konserwacji, remontów sprzętu i obiektów PSP, pokrycie wydatków, 
związanych z organizacją szkoleń dla rzeczoznawców oraz inspektorów ochrony prze-
ciwpożarowej, zgodnie z ustawą z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej.
Panie przewodniczący, przedstawiając powyższe, uprzejmie proszę Wysoką Komisję 

o wydanie pozytywnej opinii w sprawie zmian planu finansowego Funduszu Wsparcia 
PSP  na 2017 r.,  umożliwiającego  dysponentom  realizację  planowanych  przychodów 
i wydatków Funduszu. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Jacek Sasin (PiS):
Bardzo dziękuję, panie komendancie. 
Otwieram dyskusję, czy ktoś z państwa chciał zabrać głos w sprawie tego wniosku? Nie 

widzę, w związku z czym proponuję Wysokiej Komisji przyjęcie opinii o następującej treści:  
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„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2017 r. rozpatrzyła wnio-
sek komendanta głównego Państwowej Straży Pożarnej z dnia 27 czerwca 2017 r., dotyczący 
zmian w planie finansowym Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej na 2017 r.  
Komisja Finansów Publicznych, zgodnie z art. 29, ust. 9 i 12 ustawy o finansach publicz-
nych, pozytywnie opiniuje przedstawione we wniosku propozycje zmian planu finanso-
wego Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej na 2017 r. 
Czy jest sprzeciw wobec tej opinii? Nie widzę, stwierdzam, że opinia została przyjęta. 

Na tym, jak mi się wydaje, wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia. Dziękuję bar-
dzo. Zamykam posiedzenie Komisji.


